
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Ministeren for fødevarer, landbrug og fiskeri

Dato: 1. juli 2022

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 1155
Mener ministeren, det er rimeligt, at den socialdemokratiske borgmester Erik Lauritzen 
udtaler: ”Man kan jo altid finde forskere og kloge hoveder, der udtaler noget, som passer 
ind i ens egen dagsorden. Jeg har fulgt det her i temmelig mange år, og jeg er bare 
overbevist om, at vi er nødt til at lukke for fiskeri i en lang årrække, hvis vi skal lykkes 
med genopretning” i Flensborg Avis, den 19. maj 2022, og dermed antyder, at han ved 
mere om effekterne af muslingefiskeriet end de eksperter fra DTU Aqua, der konkluderer, 
at ”Det er desuden svært at dokumentere langtidseffekten af muslingefiskeriet, for bund-
faunaen på det lave vand påvirkes samtidig kraftigt af udsving i temperatur, saltholdighed 
og næringsstofstilførsel, samt af iltmangel, storme og bølger” jf. DTU Aqua-rapport nr. 
392-2021 ”Miljøskånsomhed og økologisk bæredygtighed i dansk fiskeri”?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Erling Bonnesen (V).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Erling.Bonnesen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
René Christensen
formand

1/1

Offentligt
MOF Alm.del - Spørgsmål 1155

Miljø- og Fødevareudvalget 2021-22


